
Protokół Nr XLIII/2017 

z sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 30.11.2017 r. 

w Urzędzie Gminy w Lipuszu 

Ad. 1 

Obrady sesji rozpoczęto o godz. 14.30 

  Przewodniczący Rady Gminy Janusz Wawer dokonał otwarcia sesji. Powitał radnych 

oraz wszystkich uczestniczących w obradach / zał. nr 1, 2, 3, 4/. Na podstawie listy obecności 

Przewodniczący Rady stwierdził, że sesja jest prawomocna do prowadzenia obrad  

i podejmowania uchwał /na stan 14– obecnych 11 radnych/.  

Przewodniczący Rady Gminy do przygotowanego porządku obrad wniósł zmianę polegającą 

na  zamianie kolejności podjęcia uchwał. Propozycja polegała na zamianie Uchwały nr 

212/217, w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Lipusz z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018,   na Uchwałę 216/2017 w sprawie 

uchwalenia „ Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe 

dla Gminy Lipusz i przedstawić ją jako pierwszą w kolejności. Do proponowanego porządku 

po zmianie obrad nie wniesiono uwag, został on przyjęty jednogłośnie w następującym 

brzmieniu: 

 

1. Sprawy regulaminowe : 

    a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

    b/ zatwierdzenie porządku obrad, 

    c/ przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

2. Informacja Wójta za okres międzysesyjny. 

3. Interpelacje i wnioski radnych. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ uchwalenia „ Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną  

i paliwa gazowe dla Gminy Lipusz, 

b/  stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Lipuszu w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową w Lipuszu, 

c/ stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Tuszkowach w 

ośmioletnią Szkołę Podstawową w Tuszkowach, 

d/ zniesienia formy ochrony przyrody z drzewa uznanego za pomnik przyrody na terenie 

Gminy Lipusz, 

e/ przyjęcia Programu Współpracy Gminy Lipusz z Organizacjami Pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2018, 

f/ zatwierdzenia taryf opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z urządzeń wodociągowych i za 

zbiorowe odprowadzanie ścieków do gminnych urządzeń kanalizacyjnych obowiązujących w 

Gminie Lipusz w roku 2018, 

g/ dokonania zmiany budżetu gminy Lipusz na 2017 rok. 

5. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie obrad. 

 



Przewodniczący Rady poinformował, iż zapoznał się z treścią protokołu z XLII sesji Rady 

Gminy odbytej dnia 30.10.2017 r. Po czym zapytał radnych o ewentualne uwagi  

i zastrzeżenia, których nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

Ad.2 

Informację za okres międzysesyjny przedstawił Wójt Gminy  /zał. nr 5 do prot./. 

 

Ad.3 

 

Radny Henryk Litwiński – odnośnie pisma, które wpłynęło do Urzędu Gminy  

w sprawie szybkiego ruchu pojazdów na ul. Długiej wniósł o wykonanie progów 

zwalniających.  

   W dalszej części wypowiedzi poinformował, o awarii kolejnej lampy na Bałachach. 

 

Ad. 4a 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia „ Założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Lipusz”, 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt. 

 

Omówienia programu dokonał inż. Marek Pieprznik – informując, że po dokonaniu 

opracowania planu stwierdził, że gmina Lipusz spełnia wszystkie wymagania związane z 

dyrektywą Unii Europejskiej odnośnie odnawialnych źródeł energii. W dalszej wypowiedzi 

zapoznał radnych z oceną aktualnej sytuacji zaopatrywania się  mieszkańców gminy w 

energię cieplną i elektryczną. Omówił także stopień zanieczyszczenia atmosfery i główne jej 

przyczyny. Przedstawił również przedsięwzięcia racjonalizujące użytkowanie energii 

zwracając głównie uwagę na zastosowanie kotłów z automatycznym podajnikiem np. na 

pelet. 

 

Radny Henryk Litwińki – po rozmowie z mieszkańcami, którzy ogrzewają peletem uważa, że 

w skali roku wychodzi bardzo drogo.  

 

Inż. Marek Pieprznik – jeżeli ogrzewa się budynki typowym piecem to struktura cen jest 

następująca. Ogrzewanie  z wykorzystaniem drzewa jest najtańsze, następnie cenowo opłaca 

się spalanie peletem, węglem itd.  Najdrożej wychodzi ogrzewanie gospodarstwa domowego 

za pomocą energii elektrycznej.  Jednakże musi pan wziąć pod uwagę fakt, że przy 

wykorzystaniu peletu dużą część pracy wykonuje podajnik. 

 

Radny Henryk Litwiński – taki podajnik też zużywa energie elektryczną.  

 

Inż. Marek Pieprznik  - podajnik zużywa nieznaczną ilość prądu. Istotne jest również gdzie 

zaopatrujemy się  w pelet.  

 

Wójt- wszystkie informacje znajdują się w opracowaniu, zachęcam do przeczytania.  

Bardzo ważna jest także efektywność. Chodzi o to, aby nie wytwarzać nadmiaru energii, która 

następnie trafia do atmosfery w postaci dymu, gazów i innych pyłów, które  źle na nas 

oddziałują. Można tą dyskusję przełożyć na przyszłość. LGD Stolem ogłosił konkurs 

grantowy, który  będzie dofinansowywał projekty ekologiczne tj. edukacyjne, informujące 

mieszkańców o życiu i działaniach proekologicznych. Gmina nie może być wnioskodawcą, 



ale być może organizacje pozarządowe się zdecydują. Będziemy się starać edukować 

mieszkańców aby jakość  powietrza była jak najlepsza. Największe znaczenie ma zmiana 

świadomości.  

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie /zał. nr 6 do prot./. 

 

Ad.4b 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Lipuszu w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Lipuszu, 

 

Omówienia zmian dokonał Wójt Gminy. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie /zał. nr 7 do prot./ 

 

Ad.4c 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Tuszkowach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w 

Tuszkowach,   

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt. W swojej wypowiedzi Wójt opisał obecną sytuacje 

Szkoły w Tuszkowach, poinformował, że do Szkoły uczęszcza obecnie 13 dzieci, a także 

przedstawił prognozy funkcjonowania szkoły w przyszłych latach. Dodał, że kolejnym 

problemem jest za mała liczba sal dydaktycznych niemniej z dniem 1 września br. szkoła w 

Tuszkowach stała się ośmioklasową. 

 

Radny Robert Ebertowski – a co się stanie jeśli uchwała nie zostanie podjęta?  

 

Wójt –  ten fakt już zaistniał i tylko potwierdza to co mówi ustawa. Nie ma znaczenia czy 

uchwała zostanie podjęta czy też nie. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała nie została podjęta 4 głosami za, 5 przeciw i przy 2 głosach 

wstrzymujących się.   

 

Ad.4d 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony 

przyrody z drzewa uznanego za pomnik przyrody na terenie Gminy Lipusz, 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie /zał. nr 8 do prot./. 



 

Ad.4e 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy 

Gminy Lipusz z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 

3 Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018, 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie /zał. nr 9 do prot./. 

 

Ad.4f 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf opłat za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę z urządzeń wodociągowych i za zbiorowe odprowadzanie 

ścieków do gminnych urządzeń kanalizacyjnych obowiązujących w Gminie Lipusz w roku 

2018, 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt.  

 

Radny Henryk Litwiński – czy mieszkańcy płacą zobowiązania w tym zakresie?  

 

Wójt- zawsze znajda się dłużnicy, którzy nie płacą 

 

Radny Henryk Litwiński – czy problemem jest ściągnąć te opłaty? 

 

Wójt- ściągalność jest problemem. Musimy działać zgodnie z procedurami. Jeśli nie ma 

efektu to sprawa kierowana jest do Urzędu Skarbowego do windykacji. 

 

Radny Stanisław Lipiński – czy jest duża różnica pomiędzy zużyciem? Czy te pieniądze 

pokrywają koszty?  

 

Wójt – w poprzednich latach środków wystarczało. Analiza z tego roku wykazała, ze o 0,20 

gr powinniśmy ta opłatę podnieść, aby koszty odprowadzania ścieków się bilansowały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie /zał. nr 10 do prot./. 

 

Ad 4g 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie dokonania zmiany budżetu gminy 

Lipusz na 2017 rok. 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 



Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta  jednogłośnie /zał. nr 11 do prot./. 

 

Ad.6 

W odpowiedzi na interpretacje udzielił Wójt  

Radnemu Henrykowi Litwińskiemu –  potwierdzam, że pismo w sprawie wykonania 

spowalniaczy na ul. Długiej wpłynęło do Urzędu niemniej zwracam uwagę na fakt, że 

inwestycja jeszcze nie jest zakończona, ponadto jest to droga gminna i takie przedsięwzięcia 

musza być technicznie zatwierdzone. Musielibyśmy wystąpić o opinię do Komisji Nadzoru 

Ruchu Drogowego. W tym miejscu trzeba się także zastanowić nad zasadnością, Proszę 

zwrócić uwagę, że jest to jest droga w terenie zabudowanym i o takie oznakowanie będziemy 

wnioskować do Komisji. Na drodze znajdują się także ostre zakręty, które też ten ruch 

spowalniają i wymuszają ograniczenie prędkości. Jest to droga z płyt jumbo, zastosowano 

takie rozwiązanie, gdyż jest to teren dosyć grząski, już sama nawierzchnia powoduje, że ta 

prędkość powinna być mniejsza. Droga jest w trakcie budowy, zobaczymy jak to będzie 

funkcjonowało, i w razie potrzeby wrócimy do tematu.  

  Jeśli chodzi o lampy to mamy zgłoszony kompleksowy przegląd. Problemy  

z oświetleniem zdarzają się coraz częściej, gdyż mamy okres, kiedy lampy palą się dużej  

w ciągu dnia. Proszę zgłaszać do Urzędu Gminy wszelkie usterki związane z oświetleniem. 

 

Radny Ryszard Ostrowski odczytał pismo mieszkanki Gminy Lipusz w sprawie skargi na 

lekarza rodzinnego Ośrodka Zdrowia w Lipuszu. 

 

Wójt – w odpowiedzi w sprawie skargi dodał, że najczęściej zażalenia na lekarza rodzinnego 

z Ośrodka Zdrowia  wpływają w formie ustnej. Jeśli będzie więcej takich skarg to być może 

będzie łatwiej coś wyegzekwować. Ośrodek prowadzi NZOZ w Kościerzynie. W tej sytuacji 

jest to sprawa z zakresu prawa cywilnego.    

 

Radna Halina Hapka – mieszkańcy ul. Łąkowej zwrócili się z zapytaniem czy droga jest 

przewidziana do utwardzenia?  

 

Wójt – ul. Łąkowa stosunkowo nie dawno została częściowo zabudowana. Kiedyś to była 

zwykła droga, ale została utwardzona tłuczniem, wykonano tam kanalizację, wodociąg, 

oświetlenie. Zainwestowano na tym terenie dużo środków.  Jest dużo dróg, które wcześniej 

zostały zasiedlone a mają nie najlepszą nawierzchnię. Nie jestem w stanie na dzień dzisiejszy 

złożyć deklaracji w tej sprawie.  

 

Radny Ryszard Ostrowski- zwrócił się do Policjantów z Posterunku Policji w Dziemianach o 

kontrolę prędkości pojazdów przy ul. Dworcowej i Wybickiego, gdyż ruch na tym odcinku 

często odbywa się  z niedozwolona prędkością. Dodał, że jest to prosty odcinek i łatwo się 

tam rozpędzić a drogą poruszają się dzieci.  

 

Sierż. Szt. Krystian Sikora – jeśli chodzi o ul. Dworcową pomiar prędkości będzie 

niezasadny, nie zdołamy się dobrze ukryć a nikt w naszej obecności nie odważy się jechać z 

niedozwoloną prędkością.  Może lepszym rozwiązaniem będzie nawet anonimowe zgłoszenie 

o próbach szybkości, zraz z podaniem nr tablicy rejestracyjnej, wówczas będziemy mogli 

podjąć jakieś działania w tej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że wpłynęło wystąpienie pokontrolne z RIO, 

które będzie dostępne na BIPie /zał. Nr 12/.  



Wójt – dodał, że wystąpienie pokontrolne formułuje zalecenia przede wszystkim w sprawie 

prawidłowego księgowania.  

 

Ad 7 

W tym miejscu porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący Rady podziękował za 

udział, dyskusję i zamknął obrady o godz. 16:10. 

 

 

 

 

  

          Protokołowała                                                                      Przewodniczący Rady 

 

        Aneta Spychalska                      Janusz Wawer 

  

 


